
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 22. august 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 54 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 54:  

”Vil ministeren sikre at brug af amalgam i tandfyldninger bliver udfaset?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af svaret på spørgsmål nr. 53 (Alm. del), så bliver der lavet markant 

færre tandfyldninger med amalgam i dag sammenlignet med år 2000.  

 

Vi har som samfund et grundlæggende ansvar for at passe på miljøet, og derfor er det 

også vigtigt, at der ikke bruges mere end højst nødvendigt i tandplejen. 

 

Det store fald er sket løbende over de sidste næsten 20 år, og det er en præmis for 

mig, at det vil fortsætte med at falde. Hvis ikke, så må vi finde ud af, hvilke værktøjer, 

der skal tages i brug for at nedbringe brugen yderligere.  
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